
Van: Nispen van M.  
Verzonden: woensdag 16 oktober 2019 12:56 
Aan: Commissie J&V  
Onderwerp: Voorstel rondvraag procedurevergadering 

 
Geachte griffier, 

 

Bij het gesprek met de Hoge Raad gisteren werden wij geattendeerd op het feit dat de Hoge Raad in 

het jaarverslag 2018 voor de tweede keer een overzicht heef gegeven van de arresten waarin signalen 

aan de wetgever zijn afgegeven.  

 

In het jaarverslag zegt de Hoge Raad hierover: 

 

“In 2018 maakte de Hoge Raad, net als in 2017, melding van door hem 
geconstateerde onvolkomenheden in wet- en regelgeving. Bij de behandeling van 
zaken loopt de Hoge Raad daar zo nu en dan tegenaan. Voorheen werd dat meestal 
alleen binnenskamers besproken. Maar als de Hoge Raad vindt dat de tekortkoming 
van voldoende belang is, geeft hij dit nu explicieter te kennen aan de wetgever: via 
zijn arresten en ook via het jaarverslag. Het is voor de samenleving nuttiger deze 
signalen ergens neer te leggen dan ze binnenskamers te houden. Het gaat hierbij in 
het bijzonder om (juridisch-technische) aandachtspunten zoals leemtes in de wet, 
regels die in strijd zijn met voorschriften van hogere orde, onduidelijke regelingen of 
regelingen die niet goed op elkaar zijn afgestemd. Doordat de raad zich beperkt tot 
kwesties die hij bij de behandeling van zaken als het ware vanzelf tegenkomt, is dit 
geen hele nieuwe taak. De Hoge Raad heeft niet de pretentie om algeheel 
toezichthouder te worden op de kwaliteit van wetgeving. Dat is een 
verantwoordelijkheid van de wetgever zelf. Het is ook uitdrukkelijk niet de bedoeling 
van de Hoge Raad om hiermee politiek te bedrijven of maatschappelijke keuzes te 
beïnvloeden. Dat is niet de taak van de rechter. Daarom zal de Hoge Raad in het 
algemeen niet zelf gaan suggereren hoe een tekortkoming is op te lossen. Die keus 
is aan de wetgever.” 
https://2018.jaarverslaghogeraad.nl/2018-uitgelicht/contact-met-wetgever/. 
 

Mijn verzoek in de rondvraag van de procedurevergadering zal zijn dat de vaste commissie voor 

Justitie en Veiligheid de bewindspersonen om een brief zal vragen hoe er op dit moment met deze 

door de Hoge Raad gegeven signalen aan de wetgever wordt omgegaan. Tevens ontvang ik graag een 

reactie van de minister op het voorstel om jaarlijks een ‘beleidsreactie’ te sturen op dit jaarverslag van 

de Hoge Raad waarin dan zou kunnen worden aangegeven hoe met de afzonderlijke knelpunten wordt 

omgegaan: of deze bijvoorbeeld nadere bestudering vergen, worden opgelost door een aanstaande 

wetswijziging, etc.  

 

Bij voorbaat dank voor het in behandeling nemen van dit verzoek.  

 

Met vriendelijke groet, 

Michiel van Nispen 

Tweede Kamerlid voor de SP 
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